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PROTOKÓŁ NR I/2006 

 z I sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy dnia 28 listopada 2006 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak 

2. Marcin Kowalczyk 

3. Józef Krzeszowski 

4. Ilona Kucharczyk 

5. Marek Leszczyk 

6. Jacek Młynarczyk 

7. Anna Olejnik 

8. Paweł Pakuła 

9. Artur Piosczek 

10.  Bożena Przybyła 

11.  Barbara Puczkowska 

12.  Karol Sakowski 

13.  Jan Sarowski 

14.  Maria Smolarek 

15.  Ryszard Świątek 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Powiatu Wieluńskiego 

5. Lidia Przywojska   - Kierownik GOPS 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Henryka Kinas   - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Waldemar Duszyński  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

10. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 
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11.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

12.  Stanisław Kowalczyk  - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

13.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

15.  Adam Polak    - Sołtys wsi Mierzyce 

16.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie I sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Wierzchlas 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

c) przyjęcie Regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy  

d) prezentacja (wystąpienia) kandydatów 

e) przeprowadzenie głosowanie (tajnego) 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

6. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego 

Seniora. 

7. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

b) prezentacja (wystąpienia) kandydatów 

c) przeprowadzenie głosowania 

d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

8. Złożenie ślubowanie przez nowo wybranego wójta. 

9. Interpelacje Radnych Gminy. 

10. Wolne wnioski. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy.  
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Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1. 

Otwarcie I sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności. 

          Radny Senior Józef Krzeszowski dokonał otwarcia I sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Powitał on nowo wybranych radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.  

          Następnie oddał głos radnej wybranej z terenu Gminy Wierzchlas do Powiatu 

Wieluńskiego Pani Krystynie Miśkiewicz. 

Pani Krystyna Miśkiewicz powitała wszystkich bardzo serdecznie i podziękowała 

wszystkim wyborcom, od których otrzymała mandat zaufania w obecnych wyborach. 

Radna powiedziała, że nadal będzie służyć swoimi wiadomościami i wiedzą, żeby nie 

zawieźć zaufania wyborców. Następnie pogratulowała radnym Gminy Wierzchlas takich 

zaszczytnych stanowisk i życzyła radnym mądrych, rozważnych decyzji, które będą 

służyły rozwoju naszej gminy, a także aby radni mieli satysfakcję z tej bardzo trudnej 

pracy społecznej. Radna zacytowała słowa Papieża Jana Pawła II, który zwracał się do 

parlamentarzystów takimi słowami: „abyście nigdy nie zapominali, nie byli ślepi, głusi na 

niesprawiedliwość”. Radna myśli, że to piękne przesłanie będzie towarzyszyło radnym 

przez następną kadencję. 

         Prowadzący sesję stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum 

przy którym może obradować i podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

Ślubowanie radnych. 

          Radny Senior poprosił wszystkich o powstanie celem złożenia ślubowania przez 

nowo wybranych radnych. Poinformował on, że ślubowanie odbywa się w ten sposób, że 

po odczytaniu roty wywołani kolejno radni wypowiadają słowo „Ślubuję”. Ślubowanie 

może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Następnie najmłodszy wiekiem radny Pan Marcin Kowalczyk odczytał rotę ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy   

i jej mieszkańców.” 
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Następnie radny senior wyczytywał kolejno radnych z listy obecności, którzy po 

odczytaniu nazwiska wypowiadali słowa „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. Prowadzący 

sesje stwierdził, że wszyscy radni złożyli ślubowanie i z tym momentem objęli mandat 

radnego. 

Punkt 3 

Ustalenie porządku obrad. 

         Radny Senior powiedział, że porządek obrad został przygotowany przez 

przewodniczącego rady poprzedniej kadencji Pana Andrzeja Kościarza. W związku z tym 

zapytał czy są uwagi bądź dodatkowe propozycje do porządku. Ponieważ nie było uwag, 

przewodniczący senior zaproponował, aby wprowadzić punkt 8”a” o treści wybór stałych 

komisji rady gminy do proponowanego porządku ze względu na to, że obecne wybory 

były bardzo późno i jest bardzo mało czasu na realizację obowiązków rady.  

Radny Senior zapytał kto z radnych jest za przyjęciem tej propozycji? 

Za było 4 radnych, 9 radnych było przeciw i 2 wstrzymało się od głosu. Głosowało        

15 radnych. 

Radny Senior poddał pod głosowanie porządek obrad bez proponowanych zmian. 

Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie.  

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał. 

Do Komisji Uchwał zgłoszeni zostali radni: 

1. Paweł Pakuła – zgłoszony przez radnego Artura Piosczek 

2. Marek Leszczyk – zgłoszony przez radną Marię Smolarek 

3. Karol Sakowski – zgłoszony przez radnego Jana Sarowskiego 

Wyżej wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. Skład komisji poddano pod 

głosowanie i przyjęto jednomyślnie. Głosowało 15 radnych. 

 

Punkt 5 

Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Wierzchlas. 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy 

Radna Maria Smolarek zgłosiła kandydaturę radnego Artura Piosczek 

Radny Jan Sarowski zgłosił kandydaturę radnego Józefa Krzeszowskiego. 
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Zamknięto listę zgłaszania kandydatów. Wyżej wymienieni kandydaci wyrazili zgodę na 

kandydowanie. 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

Do Komisji Skrutacyjnej powołani zostali radni: 

1. Jacek Młynarczyk – zgłoszony przez radnego Karola Sakowskiego 

2. Barbara Puczkowska – zgłoszona przez Artura Piosczek 

3. Bożena Przybyła – zgłoszona przez Jana Sarowskiego. 

Wyżej wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. Skład komisji poddano pod 

głosowanie i przyjęto jednomyślnie. Głosowało 15 radnych. 

c) przyjęcie Regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy  

Radny Senior powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały wraz z regulaminem razem 

z zaproszeniem na sesje. W związku z tym poprosił o odczytanie projektu Uchwały       

Nr I/1/2006 w sprawie przyjęcia regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Wierzchlas. Po odczytaniu uchwały, została ona poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednomyślnie. Głosowało 15 radnych. 

Ogłoszono przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

d) prezentacja (wystąpienia) kandydatów 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że ma 59 lat, obecnie jest emerytem, posiada 

wykształcenie magistra z przygotowaniem pedagogicznym, nauczyciel dyplomowany. 

Przez 30 lat radny pełnił funkcję dyrektora Szkoły Podstawowej w Kraszkowicach, gdzie 

potrafił rozwiązywać wiele problemów, konfliktów personalnych, także spraw 

gospodarczych. radny ma duże doświadczenie w kierowaniu zespołem ludzkim, umie 

rozwiązywać problemy, które nurtują grupy. Współpraca z pracownikami jest dla radnego 

zawsze bardzo dużą przyjemnością, radny myśli, że to również poprzez sertywne 

traktowanie współpracowników udawało się zażegnywać wiele konfliktów. Jako 

przewodniczący rady, radny pragnąłby wykorzystać swoje doświadczenie, umiejętności 

do prowadzenia obrad Wysokiej Rady. Radny pragnąłby dobrej współpracy z organem 

wykonawczym, który reprezentuje Pan Wójt, umiejętnie i rzeczowo prezentować Wysoka 

Radę na zewnątrz, rozwiązywać i podejmować wiele zadań ku pożytkowi całej naszej 

gminy. Priorytetowym celem radnego jest dobro mieszkańców całej naszej gminy. 

Główne cechy charakteru radnego to uczciwość, upór w dążeniu do celu, rzetelność, 
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gospodarność. Cechy te pozwoliły radnemu osiągnąć jego marzenia, jakim były budowa 

szkoły w Kraszkowicach, sali sportowej, wyposażenie w odpowiedni sprzęt dydaktyczny 

i sportowy. Radny dodał, że jeśli Wysoka Rada obdarzy radnego zaufaniem i powierzy 

mu funkcję przewodniczącego, to radny będzie się starał sumiennie wykonywać zadania, 

by nie zawieźć Państwa zaufania. 

 

Radny Artur Piosczek powiedział, że od 21 lat pracuje jako lekarz weterynarii na terenie 

gminy Wierzchlas, obecnie prowadzi gabinet weterynaryjny. Jeśli chodzi o pracę 

samorządową to radny jest związany z Radą Gminy od 1988 roku, cztery razy 

społeczeństwo obdarzyło radnego mandatem zaufania, powierzając mu zaszczytną 

funkcję radnego. W pierwszej kadencji po zmianach w naszej ojczyźnie radny pełnił 

funkcję wiceprzewodniczącego, a potem przewodniczącego, a od roku 1998 po wyborach 

do rad, radny został samodzielnym przewodniczącym i prowadził Radę Gminy w latach 

1998-2002. Radny dodał, że jeśli chodzi o cechy charakteru to mógłby z radnym Józefem 

Krzeszowskim podać sobie rękę. Na pracy samorządowej radny zna się bardzko dobrze i 

radnemu wydaje się, że jako przewodniczący nie będzie starał się narzucać swojego 

zdania radzie, a wysłuchiwać każdego radnego bo żaden radny osobno nie stanowi nic, 

dopiero nasza piętnastka jest radą i to ta piętnastka może podejmować decyzje trafne           

i właściwe dla naszych mieszkańców. 

e) przeprowadzenie głosowanie (tajnego) 

Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty i przystąpiła do głosowania. 

Następnie radny Senior wyczytywał kolejno z listy nazwiska radnych, którzy wrzucali 

karty do głosowania do urny. 

Ogłoszono przerwę w celu obliczenia głosów. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

Komisja Skrutacyjna odczytała protokół wyboru Przewodniczącego Rady Gminy, który 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W głosowaniu tajnym większością głosów 

Przewodniczącym Rady Gminy Wierzchlas został radny Artur Piosczek. Komisja Uchwał 

odczytała Uchwałę Nr I/2/2006 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Wierzchlas. Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

Głosowało 15 radnych. 
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Punkt 6 

Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego 

Seniora. 

Radny Senior pogratulował nowo wybranemu przewodniczącemu Rady Gminy i zaprosił 

do stołu prezydialnego celem dalszego przewodniczenia obradom dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za obdarzenie go tak wielkim 

zaufaniem i dodał, że myśli, że „uda mu się nie zawieść tego zaufania i cztery lata 

kadencji upłyną na konstruktywnej pracy, nie będziemy dzielić, nie będziemy za bardzo 

osądzać, a będziemy raczej budować bo do tego jesteśmy powołani i mieszkańcy wobec 

nas maja wielkie oczekiwania, którym będzie nam na pewno ciężko sprostać, ale myślę, 

że wiele z nich uda nam się zrealizować”. 

 

Punkt 7 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Komisja Skrutacyjna pozostaje w tym 

samym składzie i czyni swoja powinność dalej. 

Radny Jacek Młynarczyk zgłosił kandydaturę radnego Karola Sakowskiego, który wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

Radna Bożena Przybyła zgłosiła kandydaturę radnego Józefa Krzeszowskiego, który nie 

wyraził zgody na kandydowanie. 

Radny Józef Krzeszowski zgłosił kandydaturę radnej Barbary Puczkowskiej, która 

wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Zamknięto listę zgłaszania kandydatów. 

b) prezentacja (wystąpienia) kandydatów 

Radny Karol Sakowski powiedział, że ma 31 lat, posiada wykształcenie wyższe, pracuje 

w Zakładzie Ubezpieczeń Społecznych w Wieluniu, zajmuje się egzekucją należności 

ZUS. Radny nie posiada wykształcenia samorządowego, ale jest wieloletnim działaczem 

klubu LZS Wierzchlas i liczy na radnych poparcie. 

 



 8 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłoszenie nowego członka Komisji 

Skrutacyjnej na miejsce radnej Barbary Puczkowskiej, która kandyduje na 

Wiceprzewodniczącego i w związku     z tym nie może być członkiem komisji. 

Radna Maria Smolarek zgłosiła radną Annę Olejnik, która wyraziła zgodę na pracę         

w komisji. 

Nowy skład komisji został przyjęty jednomyślnie. Głosowało 15 radnych. 

Ogłoszono przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Radna Barbara Puczkowska powiedziała, że jest mieszkanką wsi Kraszkowice od 

urodzenia, posiada wykształcenie średnie, jest pielęgniarką, mężatką i ma jedno dziecko. 

Dodała, że jest po raz pierwszy radną i chciałaby dobrze spełniać obowiązki w radzie, 

dbać o dobro całej gminy, nie tylko jednej miejscowości. 

c) przeprowadzenie głosowania 

Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty i przystąpiła do głosowania. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy wyczytywał kolejno z listy nazwiska radnych, 

którzy wrzucali karty do głosowania do urny. 

Ogłoszono przerwę w celu obliczenia głosów. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

Komisja Skrutacyjna odczytała protokół wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W głosowaniu tajnym większością 

głosów Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Wierzchlas został radny Karol Sakowski. 

Komisja Uchwał odczytała Uchwałę Nr I/3/2006 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wierzchlas. Następnie uchwała poddana została 

pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. Głosowało 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował radnemu Karolowi Sakowskiemu i poprosił 

o zajęcie miejsca przy stole prezydialnym. 
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Punkt 8 

Złożenie ślubowanie przez nowo wybranego wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że objęcie obowiązków przez Wójta Gminy 

następuje z chwilą złożenia wobec Rady Gminy ślubowania. Następnie odczytał rotę 

ślubowania: 

„Obejmując Urząd Wójta Gminy uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, a 

powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy”. „Tak mi dopomóż Bóg” 

Z chwilą złożenia ślubowania nowo wybrany wójt Krzysztof Bednarek objął swoje 

obowiązki. 

Punkt 9 

Interpelacje Radnych Gminy, wolne wnioski, sprawy różne.  

Sołtys wsi Przywóz Andrzej Stasiak zapytał o dopłaty z opieki społecznej związane       

z suszą. Sołtys powiedział, że jak KRUS-u nie płaci się to się nie dostaje, jak łąka jest na 

gruntach ornych też nie dostaje, chodzi o dopłaty do tak zwanej „krówki”. Dodał, że jak 

płaci KRUS, ma ziemi 4 ha ale hektar przeliczeniowy „nie wychodzi” to znowu nie 

dostaje. Sołtys nie wie czy to jest tylko wymysł tej naszej opieki społecznej czy to jest     

w ogóle ogólnokrajowy i innego wyjścia nie ma. Sołtys ma trawę na gruntach ornych       

i niestety dlatego, że nie jest na gruntach trwałych to sołtys na krowę nie dostaje i nie wie 

dlaczego w ten sposób się robi. 

Pani Lidia Przywojska wyjaśniła, że GOPS wypłaca zasiłki z tytułu suszy i ma stosowne 

rozporządzenie i wytyczne z Ministerstwa Rolnictwa, którymi się kieruje. Bywają 

przypadki, dotyczy to zwłaszcza użytków zielonych, gdzie rolnicy wpisują te użytki 

zielone na gruntach ornych i GOPS nie wie, czy to są trwałe użytki czy użytki takie, że 

ktoś zasieje sobie trawę czy lucernę na jeden rok czy dwa i to nie jest trwały użytek,          

a GOPS wypłaca tylko z tego tytułu gdy ktoś ma trwałe użytki zielone, a w sytuacjach 

wątpliwych wzywa się rolników do uzupełnienia tych dokumentów. Pani Lidia 

Przywojska powiedziała, także, że Pan Sołtys z Przywoza był przed chwilą u niej              

i poprosiła go o przyniesienie z Agencji Rynku Rolnego kserokopii wniosku, na którym 

wyraźnie widać, czy to są użytki zielone. Pan Sołtys stwierdził, że nie przyniesie tej 

kserokopii, wiec jak nie przyniesie to na jakiej podstawie, mamy wyjaśnić te wątpliwości 

i przyznać tą dodatkowa zwiększoną pomoc o 392 zł. Dodała, że pomoc ta nie 
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przysługuje tylko wtedy kiedy ma się krowę, bo to musi być powiązane z posiadanymi 

użytkami zielonymi 30% strat musi być w tych użytkach zielonych i to jedno z drugim się 

wiąże. 

Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak miał pytanie odnośnie służby rolnej, powiedział, że nie 

mamy żadnych informacji dotyczących dopłat bezpośrednich. 

Radny Jacek Młynarczyk powiedział, że jest pracownikiem ARiMR                                 

i poinformował, że za składane wnioski odpowiada rolnik i musi się sam o tym 

dowiedzieć, było o tym mówione w telewizji, w radiu, w gazetach, że rozpoczyna się 

nabór na wnioski niskotowarowe, poplonowe czyli rolno- środowiskowe. To trzeba się 

samemu dowiadywać i wypełnione wnioski składać w ARiMR, Ośrodki Doradztwa 

Rolniczego pomagają takie wnioski wypełniać i to jest tylko w gestii rolnika czy on złoży 

czy nie złoży tego wniosku. Radny dodał, że wszelkie pieniądze w ARiMR się skończyły, 

nowa pula jest przydzielona na lata 2007-2013, a więcej informacji będzie można uzyskać 

po nowym roku. 

Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak zapytał, czy można by zorganizować jakieś zebranie, 

aby wszyscy zainteresowani mogli zapoznać się z daną sprawą. 

Wójt poinformował, że zebranie zwołuje sołtys i trzeba się teraz zastanowić czy 

poczekać na zebrania, które się odbywają po nowym roku czy zwołać specjalne zebranie 

dotyczące tylko danej sprawy. Na interwencję wójta u Wojewody została zatrudniona     

w ŁODR Pani Joanna Małolepsza, która udziela pomocy w sprawach rolniczych. 

Radna Bożena Przybyła zapytała czy nie można by było zaoszczędzić trochę pieniędzy 

na dowozach dzieci do szkół, ponieważ niektóre dzieci mają swoich ojców pracujących   

w PKS-ie i mogą korzystać z dowozów bezpłatnych, a gmina płaci obecnie za ich bilety. 

Wójt odpowiedział, że zbadamy tą sprawę, jeśli się da to skorygujemy i przedstawi 

informację na ten temat. 

Punkt 12 

Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że porządek dzisiejszej sesji został 

wyczerpany, podziękował wszystkim za udział oraz poinformował, że spotykamy się na 

następnej sesji w dniu 6 grudnia 2006 ponieważ czas nas nagli i Rada musi uchwalić 

podatki. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął I sesje Rady Gminy Wierzchlas. 


